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Naar aanleiding van het door de vaste Commissie voor Justitie uitge–
brachte nader voorlopig verslag merk ik het volgende op.

De leden van de C.D.A.-fractie hadden met belangstelling van de
inhoud van de memorie van antwoord kennis genomen. Deze leden
hadden voorts een kritisch commentaar op het wetsvoorstel ontvangen
van de juridische raadslieden van het FIAR Overlegorgaan Informatie–
dragers. Mede aan de hand van dit commentaar wilden deze leden nog
bij een aantal facetten van dit wetsvoorstel nader stilstaan.

De leden van deze fractie wezen op blz. 13 van de nota naar aanleiding
van het verslag op welke bladzijde wordt opgemerkt dat niet alleen het
schade-element aan de voorgestelde regeling ten grondslag ligt, doch
«ook het algemene auteursrechtelijke uitgangspunt dat het gebruik van
een door het auteursrecht beschermde prestatie in beginsel niet kan
plaatsvinden buiten de rechthebbenden om en dat de rechthebbende in
ieder geval recht heeft op een vergoeding voor dit gebruik».

Deze leden merkten op dat in het hierboven genoemde commentaar
wordt gesteld dat de voorgestelde regeling onrechtvaardig is in zoverre
zij van de consument een heffing vergt voor het kopiëren van bronnen
waarvoor in de praktijk hetzij direct, hetzij indirect reeds auteursvergoe–
dingen zijn betaald. Voormelde stelling zal naar de indruk van deze leden
juist zijn voor zover sprake is van het thuis kopiëren van eigen materiaal.
Anders kan het volgens deze leden echter liggen bij het kopiëren voor
eigen gebruik van geleende of gehuurde LP's en CD's. Deze leden
meenden vernomen te hebben dat een wetsvoorstel inhoudende een
regeling van een leenvergoeding bij c.q. een leenrecht op geluids– en
beelddragers wordt voorbereid. Hoe verhoudt zich dit beleidsvoornemen
tot de hiervoor gestelde heffing, zo vroegen deze leden.

Vooropgesteld dient te worden dat onder het thans geldende auteurs–
recht noch direct noch indirect enige vergoeding wordt betaald voor het
verveelvoudigen voor eigen oefening, studie of gebruik van beeld– of
geluidsopnamen. Zo er thans in de consumentenprijs van voorbespeelde
geluids– of beelddragers een vergoeding voor auteursrechten begrepen
is, wordt deze in rekening gebracht voor een andere auteursrechtelijk
relevante handeling dan het eventuele verveelvoudigen voor eigen
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oefening, studie of gebruik, waarvoor in het onderhavige wetsvoorstel
een vergoedingsaanspraak wordt voorzien.

Voorzover de door importeurs en fabrikanten verschuldigde vergoeding
zal worden doorberekend in de consumentenprijs van de zogenaamde
blanco banden, is het mogelijk dat de consument deze vergoeding
betaalt, terwijl hij de banden niet gebruikt voor het verveelvoudigen van
auteursrechtelijk relevante werken. Het is echter nu de invordering van
de vergoeding niet kan geschieden bij de gebruiker van de banden
praktisch onmogelijk om een onderscheid te maken tussen kopieën van
auteursrechtelijk beschermde werken en andere werken. Dit gevolg is
gelet op het grote aantal auteursrechtelijk relevante kopieën te billijken.

Het door de leden van de C.D.A.-fractie genoemde wetsvoorstel, dat in
overleg met het Ministerie van Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur is
opgesteld en dat een wijziging inhoudt van de Auteurswet 1912 inzake
de verhuur, bruikleen of een soortgelijke rechtshandeling met betrekking
tot werken van letterkunde, wetenschap of kunst, is onlangs voor
commentaar toegezonden aan belanghebbende organisaties. Het
concept-voorstel introduceert een vergoedingsplicht terzake van verhuur,
bruikleen of soortgelijke rechtshandelingen met betrekking tot een werk
in de zin van het auteursrecht en heeft onder meer betrekking op het
verhuren van voorbespeelde beeld– en geluidsdragers.

Deze laatste regeling dient onderscheiden te worden van het onder–
havige wetsvoorstel dat een vergoedingsregeling introduceert terzake
van het zogenaamde privè-kopiëren. Het door de leden van de
C.D.A.-fractie genoemde concept-wetsvoorstel heeft betrekking op een
andere handeling, te weten het verhuren of uitlenen dat als een
openbaarmakingshandeling kan worden gekwalificeerd.

De omstandigheid dat privékopieën in de praktijk vaak worden
gemaakt met behulp van gehuurde beeld– en geluidsdragers waarvoor
onder vigueur van het hierboven genoemde wetsvoorstel een vergoeding
verschuldigd zal zijn door de verhuurder, laat onverlet dat er tevens een
vergoeding verschuldigd is door de fabrikant of importeur van de blanco
banden waarop deze kopieën worden vastgelegd. Het gaat hier immers
om twee van elkaar te onderscheiden rechtshandelingen te weten het
verhuren en het privè-kopiëren.

De leden van de C.D.A.-fractie wezen er voorts op dat in het
voormelde commentaar wordt opgemerkt dat de voorgestelde regeling
een fundamentele wijziging inhoudt terzake van de opvatting over de
werking van intellectuele eigendomsrechten en wel omdat tot op heden
die werking werd geacht te zijn uitgeput zodra er sprake was van hande–
lingen in de privé sfeer. De aan het woord zijnde leden vroegen zich af of
het wel verstandig is om af te stappen van het beginsel dat de bescher–
mende werking van de intellectuele en industriële eigendomsrechten zich
niet uitstrekt tot handelingen in de privé sfeer, doch zich beperkt tot
bedrijfsmatige commerciële activiteiten. Deze leden hadden er enige
twijfel over of de omstandigheden thans tot zo'n wijziging van uitgangs–
punten noodzaken.

Naar mijn mening kan niet gesteld worden dat het thans geldende
auteursrecht zich beperkt tot bedrijfsmatige commerciële activiteiten.
Een dergelijke beperking vindt niet zijn weerslag in de huidige
Auteurswet.

Overigens laat het onderhavige wetsvoorstel de in artikel I6b voorziene
uitzondering terzake van het verveelvoudigen voor eigen oefening, studie
of gebruik onverlet. Het wetsvoorstel beperkt zich tot de invoering van
een vergoedingsverplichting die niet rust op de privé-kopieerder maar op
de fabrikant of importeur van de onbespeelde banden. Naast praktische
bezwaren hebben privacy-overwegingen ertoe geleid dat in het
wetsvoorstel is afgezien van inning rechtstreeks bij degene die de kopie
maakt.
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De leden van de C.D.A.-fractie vroegen of een wetsvoorstel wellicht
niet mede prematuur is, gelet op de spoedig te verwachten introductie
van Digital Audio Tape, waarvan op pagina 15 van de Nota naar
aanleiding van het verslag wordt opgemerkt dat «gelet op het feit dat het
digitale verveelvoudigen zonder kwaliteitsverlies onbeperkt kan plaats–
vinden een vergoedingsregeling zoals in het onderhavige wetsvoorstel is
voorzien niet als een toereikende bescherming kan worden gezien voor
de belangen van de rechthebbenden». Is het waar dat de Europese
Commissie de lid-Staten in het Groenboek heeft geadviseerd om zich nu
al te concentreren op een goede regeling van de DAT, en om tardieve en
te grove regelingen met betrekking tot onbespeelde banden vooralsnog
achterwege te laten, zo vroegen deze leden.

De introductie van digitale geluidsapparatuur staat naar mijn mening
niet in de weg aan de voorgestelde vergoedingsregeling, die ook op
digitale banden van toepassing zal zijn. Het verschijnsel van analoge
opnamen voor eigen oefening, studie of gebruik zal zich ook na de
eventuele introductie van de DAT-recorder blijven voordoen.

In het Groenboek over het auteursrecht en de uitdaging der techno–
logie heeft de Commissie voorgesteld dat de lid-Staten de vrijheid wordt
gelaten voor een systeem van heffingen te opteren, indien zij van mening
zijn dat dit de beste manier is om de rechthebbenden te vergoeden (blz.
136, 3.12.3). Voorts heeft de Commissie te kennen gegeven dat zij niet
zal voorstellen dat bestaande stelsels van heffingen op analoge
produkten worden afgeschaft, indien de rechthebbenden tevreden zijn
over de wijze waarop zij functioneren (blz. 133, 3.10.20). Ten aanzien
van digitale geluidsopnamen stelt de Commissie voor dat de kopieermo–
gelijkheden van digitale audio-apparatuur door middel van technische
maatregelen worden beperkt (blz. 136, 3.12.2).

Uit de relevante passages uit het Groenboek kan ik mitsdien niet
afleiden dat de Commissie heeft geadviseerd in de zin zoals weerge–
geven door de leden van de C.D.A.-fractie. Overigens zij erop gewezen
dat in de tweede helft van 1989 overeenstemming is bereikt tussen de
internationale fonogrammenindustrie en de producenten van
DAT-recorders over de introductie van een technische maatregel ter
beperking van de mogelijkheid van digitaal kopiëren van digitale geluid–
sbronnen, het zogenoemde Serial Copy Management System (SCMS).

De leden van de C.D.A.-fractie vroegen of een vooralsnog afwachtende
beleidslijn niet mede voor de hand ligt, gelet op de legislatieve ontwikke–
lingen terzake in andere landen van Europa.

Welke Staten in Europa en meer in het bijzonder ook welke
E.E.G.-landen hebben een vergelijkbare regeling geïntroduceerd, zo
vroegen deze leden. Welk specifiek Nederlands belang is gediend met
terzake vooruitlopen op wetgeving elders in Europa c.q. op Europees
niveau.

Het is naar mijn mening, gelet op de omvang en de gevolgen van het
privé-kopiëren, niet aangewezen om terzake een afwachtende houding in
te nemen. De Commissie van de Europese Gemeenschappen heeft in het
eerdergenoemde Groenboek te kennen gegeven dat aan de lid-Staten de
vrijheid wordt gegeven voor een systeem van heffingen te opteren. Voor
zover mij bekend kennen de volgende E.E.G.-lid-Staten een met het
onderhavige wetsvoorstel vergelijkbare vergoedingsregeling: Bondsrepu–
bliek Duitsland, Spanje, Frankrijk en Portugal. In België is in mei 1986
een wetsvoorstel in de senaat ingediend waarbij het verveelvoudigen van
audiovisuele werken voor privé-doeleinden wordt toegestaan tegen
vergoeding van de rechthebbenden. Ook in Italië wordt wetgeving op dit
terrein overwogen.

Buiten de kring van E.E.G.-landen kennen Hongarije, Oostenrijk en
Finland een soortgelijke regeling als de onderhavige.

Naast deze landen met een auteursrechtelijke regeling, is er een aantal
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landen (Denemarken, Noorwegen en Zweden) die een speciale belasting
heffen op apparatuur en/of onbespeelde banden, waarvan een gedeelte
toekomt aan de rechthebbenden. Gelet op de ontwikkelingen die zich in
Europa voordoen op dit terrein kan naar mijn mening niet gesteld worden
dat Nederland vooruitloopt. De Nederlandse regelgeving sluit zich aan bij
een ontwikkeling die zich in een groot aantal Europese landen voordoet.
Het belang van rechthebbenden bij een spoedige introductie van een
vergoedingsaanspraak terzake van deze wijd verbreide exploitatie van
hun werk staat voorop bij het voorliggende wetsvoorstel. Daarbij mag
niet uit het oog worden verloren dat het privé-kopiëren van beeld– en
geluidsdragers zich al vele jaren, in steeds toenemende mate voordoet,
zonder dat daar thans enige vergoedingsaanspraak tegenover staat.

De leden van de C.D.A.-fractie vroegen zich af of het wel juist is dat de
voorgestelde regeling niet voorziet in een uitzonderingspositie voor
visueel gehandicapten voor het voor privé-kopiëren van (beeld– en)
geluidsopnamen dat wel valt onder de werkingssfeer van artikel 16b
Auteurswet.

In aanmerking moet worden genomen dat de verplichting tot betaling
van de vergoeding rust op de fabrikant of importeur van de blanco
banden. Het is mogelijk dat deze vergoeding wordt doorberekend in de
consumentenprijs van deze banden. Gelet op deze opzet van de regeling,
die de betalingsverplichting niet legt bij de privé-kopieerder, is het niet
mogelijk om terzake van specifieke groepen van privé-kopieerders
uitzonderingen te maken. Dergelijke uitzonderingen zouden bovendien -
afgezien van de controle en daarmee samenhangende privacy-problemen
- de uitvoering van de regeling zeer compliceren. Het door mij onder–
schreven belang van visueel gehandicapten bij het toegankelijk maken
van boeken door blindenbibliotheken wordt - zoals in de memorie van
toelichting (blz. 7) is uiteengezet - niet door de voorgestelde regeling
geraakt.

De leden van de C.D.A.-fractie wezen op de in het eerder genoemde
commentaar gestelde fraudegevoeligheid van de voorgestelde regeling.
In Denemarken is - zo wordt gesteld - de heffing op videobanden
ingetrokken vanwege het rond de verhandeling van deze produkten
ontstane grijze circuit. Deze leden vroegen of bij de invoering in
Nederland ook niet een dergelijke ontwikkeling is te verwachten.

De in het hierboven genoemde commentaar beweerde fraudegevoe–
ligheid van de voorgestelde regeling kan naar mijn mening niet zonder
meer worden afgeleid uit de opzet van de vergoedingsregeling. Een
vergelijking met de Deense wetgeving terzake gaat naar mijn mening niet
op omdat de Deense regeling een belastingmaatregel betreft in tegen–
stelling tot de auteursrechtelijke vergoeding die in het onderhavige
wetsvoorstel is voorzien. Overigens is naar ik heb begrepen de Deense
regeling niet gewijzigd vanwege de fraudegevoeligheid maar vanwege
harmonisatie van het Deense belastingstelsel met de regelgeving van de
Europese partners. De uitvoering van de onderhavige regeling zal worden
toevertrouwd aan een door rechthebbenden op te richten rechtspersoon,
die met de inning van de vergoeding belast zal worden. De betalingsver–
plichting rust op de importeur of fabrikant en niet op de koper van de
blanco band, zoals het geval is in een belastingsysteem. De kring van
reguliere fabrikanten en importeurs is bekend en niet zeer groot. Indien
de betalingsplichtige stelt dat de goederen worden uitgevoerd, zal hij dit
ook aan de incasso-organisatie moeten kunnen aantonen. Daarnaast
voorziet het wetsvoorstel in een opgave-verplichting van het aantal
vervaardigde of geimporteerde voorwerpen en dient de betalingsplichtige
de incasso-organisatie inzage te geven in bescheiden waarvan kennis–
neming noodzakelijk is voor de vaststelling van de verschuldigdheid en
de hoogte van de vergoeding (artikel 16f). Het opzettelijk nalaten van de
opgave dan wel het verstrekken van onjuiste of onvolledige medede–

Eerste Kamer, vergaderjaar 1 989-1990, 20 656, nr. 50b



lingen is volgens artikel 35c van het wetsvoorstel een strafbaar feit.
Vorenstaande bepalingen dragen naar mijn mening in belangrijke mate

bij aan een effectieve uitvoering van de regeling. Daarnaast zal ook een
zeer actief en alert optreden van de incasso-organisatie van groot belang
zijn voor de uitvoering van de regeling.

De leden van de C.D.A.-fractie merkten voorts op dat aan de hand van
het gestelde op blz. 3 van de memorie van antwoord het aan hen nog
niet geheel duidelijk is geworden waarom in het onlangs ingediende
wetsvoorstel inzake de naburige rechten een andere benaderingswijze is
gekozen voor de vaststelling van de hoogte van de vergoeding dan in het
onderhavige wetsvoorstel. De achtergrond daarvan is - zo merkten deze
leden op - kennelijk gelegen in het feit dat in de hier aan de orde zijnde
gevallen de kring van betalingsplichtigen niet zo uitgebreid en divers is
als bij het secundair gebruik van commerciële fonogrammen. De
betekenis van dit argument ontging deze leden vrijwel geheel.

In het door de leden van de C.D.A.-fractie genoemde wetsvoorstel
inzake de naburige rechten is ten aanzien van de vergoeding voor het
secundair gebruik van fonogrammen een andere constructie gekozen dan
voorzien in artikel 16e van het onderhavige wetsvoorstel. Zoals in de
memorie van antwoord (blz. 3) is opgemerkt kunnen deze vergoedings–
verplichtingen niet met elkaar vergeleken worden. Het secundair gebruik
van fonogrammen kan zich in zeer uiteenlopende vormen voordoen,
hetgeen van invloed is op de hoogte van de tarieven, die op de verschil–
lende vormen van gebruik zullen moeten worden afgestemd. Voorts
zullen verschillende categorieën betalingsplichtigen kunnen worden
onderscheiden. Daarentegen kunnen in het onderhavige wetsvoorstel
slechts twee categorieën betalingsplichtigen worden onderscheiden.
Voorts zal, gelet op de aard van de voorliggende regeling, de differen–
tiatie in de hoogte van de vergoeding veel minder groot zijn dan bij het
secundair gebruik van fonogrammen. Ingevolge artikel 16e zal bij het
bepalen van de hoogte van de vergoeding in het bijzonder de speelduur
van het voorwerp in aanmerking moeten worden genomen. Deze
praktische overwegingen hebben ertoe geleid dat in het naburige
rechtenwetsvoorstel een andere, op de praktijk van het secundair gebruik
afgestemde, oplossing wordt voorgesteld.

Voorts dient in aanmerking te worden genomen dat de in dit
wetsvoorstel geïntroduceerde constructie mede is ingegeven door het,
gelet op de voorgeschiedenis van het wetsvoorstel, bepaald niet
denkbeeldige risico dat niet alle betalingsplichtigen zullen meewerken
aan de onderhandelingen of dat er geen overeenstemming wordt bereikt
over de vergoedingshoogte.

Bij de procedure tot vaststelling van de hoogte van een vergoeding
zagen de leden van de C.D.A.-fractie twee van elkaar te onderscheiden
aspecten. De eerste kwestie is of daarvoor een aparte stichting nodig is
naast de rechtspersoon die belast is met de inning en verdeling van de
vergoeding. Het tweede aspect betreft de vraag met welke rechtswaar–
borgen de besluitvorming tot vaststelling van de vergoedingshoogte is
omgeven, met name in situaties waarin naar het oordeel van bepaalde
betrokken partijen die vergoeding te hoog zou zijn vastgesteld. Het
wetsvoorstel op de naburige rechten is voor wat betreft die laatste
kwestie duidelijk. Men kan bij gebreke van overeenstemming over de
hoogte van de vergoeding zich wenden tot de rechtbank te
's-Gravenhage die dan op vordering van de meest gerede partij de
hoogte van de vergoeding vaststelt. Op bladzijde 15 van de memorie van
toelichting van dit wetsvoorstel wordt echter opgemerkt dat in een
situatie waarin de onderhandelingen niet zouden hebben geleid tot
overeenstemming, het denkbaar zou zijn geweest dat de burgerlijke
rechter wordt verzocht de vergoeding vast te stellen. Kennelijk wordt dat
een ongewenste gang van zaken geacht want er wordt gesteld: «Daarge–
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laten de vraag of de burgerlijke rechter wel de meest aangewezen
instantie is om een dergelijke beslissing te nemen, heeft een rechterlijke
uitspraak terzake geen algemene werking maar is hij volgens de
algemene regels van burgerlijk procesrecht slechts bindend voor de
procespartijen». Die laatste bezwaren bestaan, zo merkten de leden van
de C.D.A.-fractie op, kennelijk dus wel in het kader van dit wetsvoorstel
maar niet bij het wetsvoorstel op de naburige rechten.

In het onderhavige wetsvoorstel zijn de vaststelling van de hoogte van
de vergoeding enerzijds en de inning en verdeling anderzijds toever–
trouwd aan twee van elkaar te onderscheiden rechtspersonen. Dit onder–
scheid is gemaakt omdat de vaststelling van de hoogte van de
vergoeding een zaak is die zowel rechthebbenden als betalingsplichtigen
aangaat, terwijl de inning en incasso aangelegenheden zijn waarbij
uitsluitend de rechthebbenden betrokken zijn.

In artikel 16e van het wetsvoorstel worden bijzondere criteria gesteld
met betrekking tot de samenstelling van het bestuur van de stichting die
de vergoedingen moet vaststellen en wel in die zin dat het bestuur
zodanig moet zijn samengesteld dat de belangen van de rechthebbenden
en de betalingsplichtigen op evenwichtige wijze worden behartigd. Heeft
het bestuur van de stichting overeenstemming bereikt over de vergoe–
dingen, dan is een dergelijk besluit bindend voor alle betrokkenen, zowel
rechthebbenden als betalingsplichtigen.

Voorts is in het onderhavige wetsvoorstel rekening gehouden met de
mogelijke situatie dat er geen beslissing tot stand kan komen omdat er
geen meerderheid van stemmen is of de stemmen staken. Met het oog
hierop wordt in artikel 16e eerste lid, bepaald dat de voorzitter van het
bestuur van de stichting door de Minister van Justitie wordt benoemd.
De statuten van de stichting zullen zodanig moeten luiden dat besluit–
vorming altijd mogelijk is. Bij de aanwijzing van de stichting zullen de
statuten op dit punt worden getoetst. Het in dit wetsvoorstel gecreëerde
kader, waarin de besluitvorming over de hoogte van de vergoeding dient
plaats te vinden, is afgestemd op de bijzondere aspecten van deze
regeling. Zoals hierboven is uiteengezet kan de onderhavige vergoedings–
regeling niet vergeleken worden met de in het naburige rechten–
wetsvoorstel voorziene vergoeding voor het secundair gebruik van
fonogrammen. De laatste regeling wordt gekenmerkt door een zeer
gedifferentieerde groep van betalingsplichtigen en zeer gevarieerde
vormen van gebruik, hetgeen in de tarieven tot uitdrukking zal komen.
Daarentegen is in de onderhavige regeling sprake van een beperkt aantal
betalingsplichtigen en is de noodzaak van differentiatie in de tarieven
veel minder groot. Centraal criterium zal de speelduur van het voorwerp
zijn. Een vergelijking met het naburige rechten-wetsvoorstel is naar mijn
mening dan ook niet mogelijk. De door de leden van de C.D.A.-fractie
gesignaleerde verschillen zijn inhaerent aan de in deze wetsvoorstellen
gekozen oplossingen.

Niet uit het oog mag worden verloren dat deze oplossing - inhoudende
een voor alle betrokkenen bindende vaststelling van de vergoeding - is
voorgesteld als alternatief van een van overheidswege vastgestelde
vergoeding. Aan dit laatste kleeft immers het grote bezwaar dat betrok–
kenen niet zelf de vergoedingshoogte kunnen bepalen.

In de memorie van toelichting wordt verwezen naar de algemene
bepalingen inzake rechtspersonen van boek 2 B.W. teneinde duidelijk te
maken dat deze bepalingen onverkort van toepassing zijn op de besluiten
die door het bestuur van deze stichting worden genomen. Een van de in
artikel 11 genoemde vernietigingsgronden is strijd met de statuten. De
inhoud van de statuten van de stichting is thans nog niet bekend. Bij de
beoordeling van het verzoek om aanwijzing zullen de in de statuten van
de voorgestelde stichting voorziene bepalingen inzake de besluitvorming
in aanmerking worden genomen.
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De leden van de C.D.A.-fractie wezen erop dat indien over de hoogte
van de vordering een verschil van mening zou bestaan de vaststelling van
de hoogte van die vordering in geval van een faillissementssituatie
opgelost dient te worden via een verificatieprocedure, zoals in de Faillis–
sementswet geregeld. Deze leden vroegen hoe een en ander zich
verhoudt tot het gestelde in artikel 16g waarin is neergelegd dat
geschillen met betrekking tot de in artikel 16c bedoelde vergoeding in
eerste aanleg bij uitsluiting worden beslist door de rechtbank te
's-Gravenhage.

De in artikel 16g voorziene competentieregeling laat de in de Faillisse–
mentswet geregelde verificatie van schuldvorderingen onverlet; de
Faillissementswet geeft voor de faillissementssituatie een bijzondere
regeling.

De leden van de V.V.D.-fractie waren van mening dat de uiteenzetting
in de memorie van antwoord ten onrechte ervan uit gaat dat waar de
tekst van artikel 16c spreekt van «daarop vastgelegde beelden of
geluiden» uitsluitend sprake kan zijn van «de aldus daarop vastgelegde
beelden of geluiden», namelijk door de in de aanhef van het artikel
bedoelde vastlegging. Deze redenering ziet echter over het hoofd dat het
woord «aldus» in de tekst ontbreekt en dat daarom deze redenering
geenszins dwingend is, nu «daarop vastgelegde beelden en geluiden» -
grammaticaal geïnterpreteerd - ook zeer wel die beelden en geluiden
kunnen zijn die op de drager reeds waren vastgelegd voordat de
gebruiker met de in artikel 16c bedoelde vastlegging aanvangt. Dit geldt
wel degelijk ook wanneer deze woorden worden gelezen in het verband
van het betrokken artikellid in zijn geheel.

De door de leden van de V.V.D.-fractie gegeven interpretatie van de
zinsnede «daarop vastgelegde beelden of geluiden» in het eerste lid van
artikel 16c onderschrijf ik niet. Deze leden menen deze zinsnede aldus te
kunnen uitleggen dat daaronder ook die beelden en geluiden kunnen
vallen die op de drager reeds zijn vastgelegd voordat de gebruiker met
de vastlegging begint. Deze leden verliezen echter uit het oog dat voor
het vastleggen van beeld of geluid als bedoeld in artikel 16c eerste lid, in
beginsel gebruik wordt gemaakt van zogenaamde onbespeelde banden.
Voorbespeelde banden, waarop beelden of geluiden zijn vastgelegd
teneinde deze ten gehore te brengen of te vertonen, zijn voorzien van
een technische beveiliging om uitwissen te voorkomen. Deze banden
vallen zoals in de memorie van antwoord is opgemerkt niet onder de
werkingssfeer van artikel 16c aangezien zij niet bestemd zijn om voor
eigen oefening, studie of gebruik daarop vastgelegde beelden of
geluiden ten gehore te brengen of te vertonen.

Voorbespeelde banden die in de handel worden gebracht zonder dat
zij zijn voorzien van een technische beveiliging tegen het uitwissen van
de opname en die mitsdien alleen ten aanzien van beeld of geluid om de
vergoedingsverplichting te ontduiken vallen daarentegen wel onder de
werking van artikel 16c. Op grond van het vorenstaande ben ik van
mening dat de door de leden van de V.V.D.-fractie gegeven interpretatie
niet uit de tekst van het eerste lid van artikel 16c voortvloeit.

De Staatssecretaris van Justitie,
A. Kosto
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